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SLOVENSKO: Rozpočet bezradnosti – tak nazval návrh štátneho rozpočtu na rok 2023
bývalý minister financií Ladislav Kamenický (Smer-SD). Na jeho názor na tento návrh
rozpočtu sme sa ho spýtali v rozhovore, ktorý vám prinášame

Na snímke Ladislav Kamenický

 

Hlavné správy: Ozvalo sa veľa hlasov, ktoré kritizujú návrh rozpočtu na rok 2023. Mnohí sa
pozastavili napríklad pri tom, že výdavková časť je dvakrát väčšia ako to bolo ešte pred pár
rokmi počas vašich vlád. Čo to znamená, kam tie peniaze pôjdu?

Kamenický: Je tam navýšenie výdavkov skoro o 93 percent. Najväčší nárast má Ministerstvo
životného prostredia, skoro trojnásobok. Ďalej je tam obrovské navýšenie aj pre Ministerstvo obrany,
ale aj ďalších položiek.

Návrh tiež veľmi optimisticky ráta s čerpaním financií z eurofondov a z plánu obnovy – a z toho mám
veľké obavy, pretože hoci je celý rozpočet postavený na veľkých investíciách, za približne sedem

https://cz24.news/rozpocet-bezradnosti-tak-nazval-matovicov-navrh-statneho-rozpoctu-na-rok-2023-byvaly-minister-financii-kamenicky/
https://cz24.news/rozpocet-bezradnosti-tak-nazval-matovicov-navrh-statneho-rozpoctu-na-rok-2023-byvaly-minister-financii-kamenicky/
https://cz24.news/rozpocet-bezradnosti-tak-nazval-matovicov-navrh-statneho-rozpoctu-na-rok-2023-byvaly-minister-financii-kamenicky/
https://www.hlavnespravy.sk/wp-content/uploads/2022/10/854105421.jpg


miliárd, ministerstvo pani Remišovej čerpá eurofondy tak, ako ich čerpá: momentálne máme
vyčerpaných len 60 percent z eurofondov na toto programové obdobie a na dočerpanie zvyšku máme
čas už len do konca budúceho roka. Tu sa črtá potenciálne dosť veľký problém.

Hlavné správy: Je tento návrh už v hotovej podobe, v akej by mal byť schválený? Alebo sa
ráta ešte so zmenami?

Kamenický: Tento návrh je v podobe, v akej ho budú schvaľovať, ale ešte čakáme napríklad na
vyjadrenie zo strany zdravotníkov, či sú s návrhom spokojní. O čom dosť pochybujem, lebo tí by mali
dostať asi o 80 miliónov eur menej ako boli skutočné výdavky v tomto roku. Myslím si, že aj preto
teraz počujeme od ľudí z tohto rezortu toľko protestov.

Vláda sa teraz snaží vysvetľovať, do akých všelijakých iných položiek „poschovávala“ peniaze pre
zdravotníkov, lenže je veľká otázka, či im ich potom aj reálne doručí.

Hlavné správy: Súdiac podľa ohlasov v médiách, zdravotníci sú azda najviac nahnevaní.
Takýto návrh rozpočtu mnohí vidia doslova ako sabotáž ich rezortu. Veď ako inak sa na to
majú pozerať, keď popri tom, ako napríklad zbrojenie dostane obrovské sumy, zostane na
zdravotníctvo dokonca menej ako tohto roku, a ešte k tomu v časoch vážnej inflácie?

Kamenický: Napríklad výška platieb za poistencov štátu, ktorá bola taká kritizovaná, je teraz nižšia.
Alebo napríklad otázka navyšovania platov ambulantných pracovníkov, tu sa črtá ďalší problém.
Vláda sa snaží rozprávať o rezervách, ktoré má v rozpočte, lenže kto vie, na čo budú tie rezervy
naozaj použité?

Alebo poľnohospodárstvo: aj do tejto kapitoly ide o 260 miliónov menej. Aj tu sa dá očakávať
nespokojnosť a protesty, pretože situácia ani v tomto rezorte nie je nijako ružová.

Hlavné správy: No ale zase, načo by sme vyhadzovali peniaze na takú zbytočnosť ako je
poľnohospodárstvo, všakže? Veď treba miliardy na zbrojenie… Máte už pripravenú
systémovú kritiku tohto návrhu rozpočtu?

Kamenický: Rada pre rozpočtovú zodpovednosť vyhlásila, že začiatkom novembra zverejní analýzu a
pripomienky k rozpočtu. My však už teraz na základe niektorých skutočností vidíme, že nie je dobrý,
vidíme, že Igor Matovič nadelil peniaze hlavne svojim priateľom ako je pán Naď (minister obrany,
pozn. red.) a pán Budaj (minister životného prostredia, pozn. red.). Z našej strany sa k jednotlivým
kapitolám v najbližšom čase budú vyjadrovať ľudia, ktorí v Smere-SD majú jednotlivé rezorty na
starosti.

Čo ja mu už v tejto chvíli najviac vyčítam, je to, že ak v roku 2019 za vlády Smeru boli výdavky
štátneho rozpočtu 18 miliárd, tak v tomto roku (po navýšení o jeden a pol miliardy) to bude už 27
miliárd, teda o 50 percent viac, a na budúci rok už to bude 35 miliárd, teda skoro dvakrát viac. Tu
naozaj nie je možné nepoložiť si základnú otázku, či táto vláda naozaj efektívne využíva peniaze,
ktoré daňoví poplatníci odvádzajú do štátneho rozpočtu.

Na tom rozpočte je zarážajúca aj ďalšia vec: napriek tomu, že štátny dlh percentuálne o niečo klesol
– pod hranicu 60 percent – tak v absolútnej hodnote dlh Slovenskej republiky, ktorý bol v roku 2019
okolo 45,3 miliárd eur, má byť na budúci rok už 70,7 miliardy.

Hlavné správy: To je nárast o vyše 25 miliárd. Teda táto vláda za obdobie svojho bačovania
stihla zadĺžiť každého občana Slovenska sumou skoro 5000 eur, vrátane dôchodcov a
dojčiat…



Kamenický: Podpisuje sa to už aj na tom, že sa Slovenskej republike zhoršujú ratingy. To zase
spôsobuje, že stúpajú náklady na obsluhu dlhov, na splácanie úrokov.

Okrem toho, že nás vláda zadlžuje, je problémom tohto rozpočtu aj jeho nekonkrétnosť. Vláda
napríklad deklaruje, že dá 3,4 miliardy na riešenie energetickej krízy, z toho asi dva a pol miliardy
„rozhádzala“ do rezortov, ale stále nemáme stanovené konkrétne položky, na čo vlastne tie peniaze
majú ísť.

Zdražovanie tu máme už od jesene 2021, odvtedy prešiel rok. Iné krajiny stihli urobiť dve alebo aj tri
kolá rôznych kompenzačných opatrení, ale naša vláda nielenže neurobila nič, ale dokonca ani na rok
2023 nemajú jasno v tom, čo idú robiť. Síce hovoria, že dávajú do jednotlivých kapitol peniaze, ale
nevedia na čo. Ja som práve preto tento rozpočet nazval rozpočtom bezradnosti.

Hlavné správy: Čo sa s tým dá urobiť? Do akej miery sa ešte dajú očakávať zmeny a
vylepšenia predloženého návrhu?

Kamenický: Vzhľadom na to, že oni nevedia vládnuť, vzhľadom na to, že majú menšinu v parlamente
a obrovskú nedôveru obyvateľstva, mali by sme sa skôr rozprávať o predčasných voľbách, aby sa
mohli konať v čo skoršom termíne.
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